

Member's Motion submitted to Environment and Climate Change Committee

Meeting date: 18 April 2023

Moved by: Councillor Marty Carr, on behalf of Councillor Stéphanie Plante

Motion Title: City of Ottawa becoming signatory to the Montreal Pledge on Biodiversity

ACS File No.: ACS2023-OCC-CCS-0048

Ward: Citywide

Motion d'un membre soumise au Comité de l'environnement et du changement climatique

Date de la réunion : 18 avril 2023

Motion de : Conseillère Marty Carr, de la part de la Conseillère Stéphanie Plante

Titre de la motion : La Ville d'Ottawa signe l'Engagement de Montréal pour la biodiversité

Dossier n° (ACS) : ACS2023-OCC-CCS-0048

Quartier : À l'échelle de la ville

MOTION

WHEREAS Levels of nature loss and species extinction globally are occurring at rates unprecedented in known human history; and

WHEREAS There is an urgent need for a municipal role in halting and reversing the alarming loss of biodiversity; and

WHEREAS the City of Ottawa through its Urban Forest Management Plan and Official Plan specifically recognizes the crucial role that cities and local governments play in the pursuit of a sustainable future through mainstreaming biodiversity and nature-based solutions into planning at the local level; and

WHEREAS City Councillors Carr and Councillor Plante were declared delegates by City Council from the City of Ottawa and attended the 7th Summit for Subnational Governments & Cities at the 15th Conference of the Parties (COP15) to the United Nations Convention on Biological diversity in Montréal; and

WHEREAS staff advise that many of the City's existing and planned policies and programs already support many of the actions in the biodiversity pledge, so becoming a signatory is consistent with the City's strategic directions; and

WHEREAS the Montréal pledge on biodiversity is a commitment for cities to take 15 tangible actions towards pursuing their efforts to preserve ecosystems: and

WHEREAS 47 cities internationally have signed the Montreal pledge including Toronto, Montréal, Gatineau, Québec, Boston, Tokyo, Berlin, Buenos Aires, Los Angeles, and Melbourne

THEREFORE BE IT RESOLVED that the City move forward with signing the Montréal Pledge on biodiversity; and

BE IT FURTHER RESOLVED that staff continue their efforts to implement policies and programs supporting the 15 commitments in the Montréal Pledge on biodiversity and report back as further resources be deemed necessary.

MOTION

ATTENDU QUE partout dans le monde, la perte des milieux naturels et l'extinction des espèces progressent à une vitesse sans pareil dans toute l'histoire connue de l'humanité; et

ATTENDU QU'il est urgent que les municipalités agissent pour infléchir la perte alarmante de la biodiversité et y mettre un terme; et

ATTENDU QUE la Ville d'Ottawa, par le truchement de son Plan de gestion de la forêt urbaine et de son Plan officiel, reconnaît spécifiquement le rôle crucial que jouent les villes et les autorités locales dans la quête d'un avenir durable en intégrant la biodiversité et les solutions inspirées de la nature à la planification à l'échelle locale; et

ATTENDU QUE les conseillères Carr et Plante ont été déléguées par le Conseil municipal pour assister au 7e Sommet des gouvernements infranationaux et des villes à l'occasion de la 15e Conférence des parties (COP15) de la Convention sur la diversité biologique des Nations Unies à Montréal; et

ATTENDU QUE selon le personnel, nombre des politiques et programmes actuels et prévus s'inscrivent déjà dans beaucoup des mesures figurant dans l'Engagement, et que faire partie des signataires cadre avec les orientations stratégiques de la Ville; et

ATTENDU QUE l'Engagement de Montréal sur la biodiversité demande aux villes de prendre 15 mesures concrètes pour protéger les écosystèmes; et

ATTENDU QUE 47 villes de partout dans le monde ont signé, dont Toronto, Montréal, Gatineau, Québec, Boston, Tokyo, Berlin, Buenos Aires, Los Angeles et Melbourne;

PAR CONSÉQUENT, IL EST RÉSOLU QUE la Ville signe l'Engagement de Montréal sur la biodiversité;

IL EST EN OUTRE RÉSOLU QUE le personnel poursuive son travail de mise en œuvre de politiques et de programmes en appui aux 15 actions de l'Engagement de Montréal sur la biodiversité et qu'il fasse rapport lorsqu'il s'avère nécessaire de mobiliser d'autres ressources.

FINANCIAL IMPLICATIONS

There are no financial implications associated with this report.

LEGAL IMPLICATIONS

There are no legal impediments to implementing the recommendations in this report.

DISPOSITION

Upon Committee and/or Council approval, staff will implement the recommendations in this motion, as appropriate.